

## 2020 邵逸夫生命科學與醫學獎得獎人

### The Shaw Laureate in Life Science and Medicine 2020

#### 彼得·黑格曼 Peter Hegemann

德國柏林洪堡大學神經科學赫蒂講座教授暨生物物理系系主任

Hertie Professor for Neuroscience and Head of the Department of Biophysics, Humboldt University of Berlin, Germany

彼得·黑格曼 (Peter Hegemann) 在 1954 年於德國明斯特市出生，現為德國柏林洪堡大學神經科學赫蒂講座教授暨生物物理系系主任。1975 年至 1980 年間於德國明斯特大學和慕尼黑大學修讀化學，並在 1984 年於德國馬克斯普朗克生物化學研究所取得博士學位。他曾於美國雪城大學任職博士後研究員 (1985–1986)。返回德國後，他於馬克斯普朗克生物化學研究所成立研究小組 (1986–1992)，其後擔任德國雷根斯堡大學教授 (1993–2004)，並於柏林洪堡大學出任教授 (2005–) 和神經科學赫蒂講座教授 (2015–)。彼得·黑格曼是德國利奧波第那國家科學院院士。

Peter Hegemann was born in 1954 in Münster, Germany and is currently the Hertie Professor for Neuroscience and Head of the Department for Biophysics at Humboldt University of Berlin, Germany. He studied in Chemistry at the University of Münster and Ludwig-Maximilians-Universität at München (LMU Munich) from 1975 to 1980. He received his PhD from Max-Planck Institut (MPI) for Biochemistry, Germany (1984). He was a Postdoctoral Fellow at Syracuse University, USA (1985–1986). He then returned to Germany and started a research group at MPI for Biochemistry (1986–1992), after which he became a Professor at the University of Regensburg, Germany (1993–2004) and has been appointed Full Professor (2005–) and Hertie Professor for Neuroscience (2015–) at the Humboldt University of Berlin. He is a member of the German National Academy of Sciences, Leopoldina.

